
6th week: LESSON 7: Conversation: Buy, sell and describe an 

appartment. Grammar: Double negative. Prepositions with the 

accusative (na, pro, za, o). Ordinal numerals. 
 

Ask me (=Martin) about my weekend. Use a book/dictionary. 
— Posiloval jste o víkendu?  



— Kde jste byl minulý víkend? 

— O víkendu jsi sportoval?   Známe se? 

— Hrál jste playstation? 

— Vstával jste o víkendu ráno, nebo pozdě? 

— O víkendu jste četl dobrou knihu? 

— Jaký je váš oblíbený sport? 

— O víkendu jste tancoval v hospodě?   Tankoval: getting fuel 

— Spal jste dobře? 

— Potkal jste kamarády, nebo jste byl doma celý den?  Potkat: to meet 

— Jedl jste v hospodě v sobotu nebo v pátek? 

— Plaval jste nebo jste sportoval? 

— O víkendu jste se díval na televizi? 

— Vařil jste guláš? – Ne, ale chtěl jsem vařit guláš. 

— Luštil jste křížovku o víkendu? 

— Šel jste do kina? Did you go to the cinema? 

— Byl jste v kině? 

— Psal jste domácí úkol? 

— V pátek jste chytal ryby? Fishing 

— Hrál jste šachy/fotbal/hokej o víkendu? 

— Hrál jste na nástroj (instrument)? Hrál jsem na saxofon, na piano, na kytaru… 

— Šel jste do Olympie? 

— O víkendu jste posiloval? 

— Uklízel jste o víkendu? 

— Prohlížel jste pacienta? Prohlížel jste si Brno? 

— Večeřel jste dobré jídlo v neděli? 

 

Yellow, 76/8 
Hledám: I am looking for. 

Muž hledá ženu, žena hledá muže. 

Jaký muž? Jaká žena? 

Jakého muže? Jakou ženu? 

— Máš ráda exotické země? Exotic countries. 

— 33/193 = mám 33 let, mám 193 centrimetrů × jsem stará = I am old 

o Kolik máte let? 

o Měla jsem 5 let. 

o Dvanáct? = 12 × devatenáct = 19 

o Já taky. Me too. 

o Mám dvacet let. 

o Mám 50 let. 

— Hledám kamarádku. 

— Jsem 20/165, studentka medicíny. 

— Láska: love. 

— Nehledá peníze, ani (neither) sex. 



— Chtěla bych potkat veselého kluka. I would like to meet funny/happy/nice boy. 

— Jsme chytrý, sympatický a bohatý.  

— Jsem sám / sama. Alone 

— Petr říká: Jsem sám. 

— Martina říká: Jsem sama. 

— Nemám čas hledat partnerku. 

— Jsem sekretářka, 31 / 171. 

— Nejsem ošklivá (ugly), ale asi mám smůlu.  Asi = probably   

— Mám smůlu: I am not lucky. I have bad luck.  Smůla. 

— Mám štěstí: I am lucky. 

— Který rád čte a pracuje na zahradě. < zahrada 

Jsem učitel, 33/193, mladý a optimistický, hledám sympatickou a veselou partnerku na celý život. 

 

 

Martina vidím. I see Martin. 

Kdy jdeš do školy? 

Do školy jdu večer. = Večer jdu do školy. Jdu do školy večer. Večer do školy jdu. 

 

Observe indefinite and negative adverbs:  
https://flic.kr/p/rmRSDq  

also yellow book, p. 79—80 

 

79/16: Create questions : 2 for each interrogative word. 
Example: 

1. Kdo psal v pondělí test? 

a. Kdo je to?   To je někdo. (it is someone) To není nikdo. 

b. Kdo je prezident/ka?  Někdo je prezident.  Nikdo není prezident. 

c. Kdo je tvůj učitel?  Někdo je můj učitel.  Nikdo není můj učitel. 

d. Kdo byl tady?   Někdo byl tady. (someone was there) NIKDO tady 

NEbyl. (no one was there) 

e. Kdo má nový iPhone?  Nikdo nemá nový iPhone. No one has it. 

f. Kdo pije alkohol?  Někdo pije alkohol, někdo nepije alkohol. (someone 

drinks, someone does not) × nikdo nepije alkohol (no one drinks). 

g. Kdo má rád čokoládu? 

h. Je – není 

i. Byl – nebyl 

2. Co je to? 

a. Co děláš večer?  Večer dělám něco (zajímavého). = I do something interesting. 

× večer nedělám nic. I do nothing in the evening. 

https://flic.kr/p/rmRSDq


b. Co vidíš? Vidím něco. I see something.  Nevidím nic, je tma. I see 

nothing, it is dark. 

c. Co si dáte? Dám si něco teplého. I will have something warm. × Nedám si nic, 

nemám čas. I will have nothing. 

d. Chcete něco?  Nechci nic. I want nothing. 

3. Kdy jsi studoval češtinu? 

a. Kdy sportuješ? – Někdy sportuju. Sometimes I play sport. Nikdy nesportuju. I never 

play sport. 

b. Kdy studuješ? – Někdy studuju. × Nikdy nestuduju. 

c. Kdy jsi obědval v restauraci? – Někdy jsem obědval v restauraci.  × Nikdy jsem 

neobědval v restauraci. 

4. Kde je Petr? 

5. Jak se máš? 

6. Jaký je tvůj svetr? 

7. Čí je to telefon? 

8. ---- 

9. Koho jsi viděl včera? 

 

Máš peníze? Nemám peníze. 

Máš nějaké peníze? Do you have any money. 

Ne, nemám žádné peníze. 

 

Hrál jste někdy fotbal? – Ne, nikdy jsem nehrál. 

Měl jste někdy auto? – Neměl jsem nikdy auto. 

 

 

80/18: Answer in negative way. 
1. Je tady někdo? – Ne, není tady nikdo. 

2. Nikdy nemám špatnou náladu. 

3. Ne, nikdy nemám smůlu. 

4. Ne, nikdy nemám depresi. 

5. Ne, nejsem nikdy frustrovaný. 

a. Byl jste někdy operovaný? – Nikdy jsem nebyl operovaný. 

6. Neznám žádného originálního nového autora. 

7. Máte někdy nějaký velký problém? – Ne, nemám nikdy žádný velký problém. 

a. Mám (<Máte) nikdy (<někdy) žádný (<nějaký) velký problém? 

8. Neznám žádného (<nějakého) milionáře. 

9. Neznám žádnou dobrou doktorku. 

10. Nikde nemám milion dolarů. Nemám nikde milion dolarů. 

— transform to past tense 



SE/SI 

Bruslit: to skate 

Dívám se na televizi. 

Myju se. I wash (my)self. 

 

Lyžovat: zalyžovat SI.  Kouřím. × Kouřím si.   Čtu. Čtu si. 

Hrát fotbal. Hrát na piano. 

Hrát si. Dítě si hraje. 

Dativ: dát (to give) 

 

 

Minulý týden jsem se díval na televizi v obýváku v křesle. 

Díval jsem se na TV… 

V obýváku jsem se … 

Viděl jsem ho ve škole. > I saw him at school. 

  



Homework 

80/18: Answer in negative way. 
— Do it in past tense 

81/21 Fill in prepositions. 
1. Koupil jsem telefon _____ 9999 Kč.   

2. Jdu _____ oběd do restaurace. 

3. Uvidíme se _____ týden.    

4. Kupuju dárek _____ babičku. 

5. Večer jdu _____ party.    

6. To je parfém _____ moji manželku. 

7. Jsem ve škole ____10 minut.  

8. Nemám peníze, koupím si pivo jen za _____5 Kč. 

9. Musím koupit nějaký dárek ____ dceru, protože má narozeniny.    

10. Mám hlad, dám si něco ____ jídlo.    

11. Nechci se dívat ____ film. 

12. Jdeš _____ kávu?      

13. Lekce začíná _____ 30 minut.  

14. Kupuju auto ______ 20 000 Kč.   

15. Večer jdu _____ koncert. 

 


